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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi szabálysértési bírságot szabtak ki a hatóságok 
2022-ben és abból mennyit nem fizettek be az emberek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „A szabálysértési bírság megemelése épp a legszegényebbeket
sújtja”„ című cikk röviden összefoglalja, hogy mi a baj a szabálysértési törvény módosításával:

„–  Nem  látom  a  visszatartó  erejét  a  szabálysértési  bírságnak  –  értett  egyet  kollégájával  a
másfélezres dél-somogyi Babócsa polgármestere, Jáger Gábor. – A megélhetési bűnözést, mint a
kisebb  bolti  lopásokat  vagy  a  fatolvajlást  nem szorítja  vissza,  hiszen,  ha  választani  kell,  hogy
megfagyjon az ember télen, vagy kapjon valamit enni a gyerek, akkor egyértelműen nem érdekli,
hogy lebukhat és megbüntetik. Pontosan tudja, hogy esélye sem lesz kifizetni, így le kell ülnie vagy
le kell dolgoznia, de ez a sokkal kisebb rossz. A másik, relatív gyakori eset az ittas garázdaság, ott
pedig éppen a módosult tudatállapot miatt nincs visszatartó erő: aki le akar keverni egy pofont, az
nem fogja vissza magát, csak mert 50 ezer helyett 60 ezerre büntetik majd.”

 

Ugyancsak ezen a portálon jelent meg a „Nagyobb rendet remél a belügy az emelt szabálysértési
bírságoktól, kár, hogy a büntetések felét eddig sem fizették be„ című cikkben a Landgraf Erna arról
beszél, hogy a büntetés súlyossága önmagában nem bír elrettentő hatással:

„Landgraf Erna, a Társaság a Szabadságjogokért és a Szabálysértési Munkacsoport jogásza úgy
véli,  nem jó  üzenet,  hogy a módosításnak látszólag csupán költségvetési  indoka van,  miközben
alapvetően büntető- és szociálpolitikai oldalról kellett volna megközelíteni. Sokkal inkább ismerni
kellene például, hogy a bírságok növelésének milyen társadalmi hatása van, mely csoportokat sújtja
a leginkább,  mekkora a visszatartó ereje  az  egyes  szabálysértési  tényállásoknál,  és mi lenne a
következménye, ha nem vezetnék be. Vélhetően plusz bevételt remél tőle az állam, pedig még ez sem



biztos, hogy reális elvárás – mondta a jogász. Tudomása szerint 2021-ben nagyjából 8 milliárd
forint  szabálysértési  pénzbírságot  szabtak  ki  a  hatóságok,  amelynek  felét  nem  fizették  be  az
emberek. Vagy azért mert nem tudták, vagy azért mert nem akarták. (A szabálysértési büntetésekről
a rendőrségtől részletes statisztikát kértünk, ám egy hét alatt sem kaptunk adatokat.)”

 

Kérdezem Önt:

Mennyi szabálysértési bírságot szabtak ki a hatóságok 2022-ben és abból mennyit nem fizettek be
az emberek?

 

Budapest, 2023. július 20.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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